

# بارافومين أقراص

ملزم بوصفة طبية

**التركيبة الدوائية:**

كل قرص يحتوي على:

ميكليزين هايدروكلورايد 25 ملغم

بايريدوكسين هايدروكلورايد 50 ملغم

**الفاعلية العلاجية:**

مضاد للقيء، مضاد للدوخة.

**الاستعمالات:**

يستعمل بارافومين للوقاية من و لمعالجة أعراض الغثيان، القيء، و الدوار الناتجة عن الحمل، السفر، أو العلاج بالأشعة و تخفيف حدة الدوار الناتج عن الأمراض التي تؤثر على الجهاز الدهليزي (Vestibular system).

**متى يمنع إستخدام الدواء :**

- يجب الأخذ بعين الاعتبار تأثيرات الدواء المضادة للاسيتيل كولين عند استخدام بارافومين للمرضى الذين يعانون من الجلوكوما، تضخم البروستات، انسداد في المعدة و الاثنى عشر، أو مرض انسداد الجهاز التنفسي المزمن.

- يجب عدم استعمال بارافومين للمرضى الذين يعانون من حساسية لأي من مكونات العلاج.

**الأعراض الجانبية:**

إضافة إلى التأثيرات المرغوبة لبارافومين، قد تظهر بعض الأعراض الجانبية خلال فترة استعماله مثل: نعاس، ارهاق، جفاف الفم، و نادرا ما يحدث تشوش في الرؤيا.

**التفاعلات بين الأدوية:**

إذا كنت تستخدم دواءً آخرًا أو انتهيت مؤخرًا من استخدام دواء آخر، عليك إخبار طبيبك لتفادي الأخطار أو عدم النجاعة الناتجة عن التفاعلات بين الأدوية، و بصورة خاصة الأدوية التي تنتمي إلى المجموعات التالية:

مثبطات الجهاز العصبي المركزي، الكحول، مضادات الأسيتيل كولين، ليفودوبا، فينوباربيتال، فينيتوين، و ايزونيازيد.

## تحذيرات:

- إن لزم استخدام هذا الدواء بشكل متزامن مع مضادات الاكتئاب، فيجب الحذر بتجنب الجرعات الأعلى من المعتاد لأنه قد يحدث زيادة في تثبيط الجهاز العصبي المركزي.
- قد يضعف بارافومين القابلية للقيام بأعمال خطيرة تتطلب انتباه عقلي و توازن جسدي مثل تشغيل الماكينات أو سياقة المركبات.
- قد يتعارض استخدام بارافومين مع فحص حساسية الجلد لدى المرضى الذين يخضعون لفحص الحساسية عن طريق استنشاق المواد المحسّسة.

## لا تستخدم هذا الدواء دون استشارة الطبيب قبل بدء العلاج:

- عندما تكونين حاملاً.
- عند استخدامه للأطفال دون 12 سنة.

## الجرعة الدوائية و طريقة الاستخدام:

- الغثيان و القيء الناتج عن الحمل:
- قرص واحد قبل الوجبات بنصف ساعة و قبل النوم حسب الحاجة.
- دوار السفر (للوقاية و العلاج):
- 1-2 قرص قبل السفر بساعة، قد تكرر الجرعة كل 24 ساعة بحسب الحاجة.
- الدوار الناتج عن الأمراض التي تؤثر على الجهاز الدهليزي:
- 1-4 أقراص يوميا حسب الحاجة، بجرعات مقسّمة.
- الغثيان و القيء الناتجان عن العلاج بالأشعة (للوقاية و العلاج):
- قرصان من ساعتين إلى اثنتي عشرة ساعة قبل العلاج بالأشعة.

## لتجنب التسمم:

1. احفظ الدواء بعيدا عن متناول أيدي الأطفال
2. إذا تناولت جرعة زائدة أو إذا ابتلع طفل الدواء عن طريق الخطأ عليك مراجعة قسم الطوارئ مع أخذ الكمية المتبقية من العلاج.
3. لا تحاول إحداث التقيؤ دون استشارة الطبيب
4. لا تأخذ الدواء في الظلام و تأكد من اسم الدواء عند كل استعمال
5. تأكد دائما من تاريخ نهاية صلاحية الدواء و لا تأخذ الدواء بعد ذلك التاريخ
6. تجنب تعريض الدواء للحرارة و الرطوبة الشديتين خلال فترة التخزين.
7. تناول الدواء حسب الوصفة فقط ولا تتجاوز الجرعة الموصوفة.

**التخزين:**

يحفظ على درجة حرارة بين 15-30 °م، بعيدا عن الضوء.

**العبوة:**

علبة تحتوي على 20 قرص



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم 81

ص.ب 58

بيت جالا - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.co>

# PARAVOMINE

## Tablets

### Prescription Only Medicine

#### Composition:

Each tablet contains:

Meclizine HCl 25 mg

Pyridoxine HCl 50 mg

#### Therapeutic Activity:

Antiemetic, antivertigo.

#### Indications:

Paravomine is indicated for the prophylaxis and symptomatic treatment of nausea, vomiting, and dizziness associated with pregnancy, motion sickness, or radiotherapy, and in the management of vertigo associated with diseases affecting the vestibular system.

#### When should not the product be used:

- The anticholinergic effects of the drug should be considered when administering Paravomine to patients with angle-closure glaucoma, prostatic hypertrophy, gastroduodenal obstruction or chronic obstructive pulmonary disease.
- Paravomine should not be used in cases of hypersensitivity to any component of the medicine.

#### Side Effects:

In addition to the desired effects of Paravomine, some side effects may occur during the course of treatment, such as: Drowsiness, fatigue, dry mouth, and rarely blurred vision have occurred

#### Drug Interactions:

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician in order to prevent hazards or lack of efficacy arising from drug interactions. This is especially important for medicines belonging to the following groups:

CNS depressants, alcohol, anticholinergics, levodopa, phenobarbital, phenytoin, and isoniazid.

#### Cautions:

- If concomitant administration of this drug with antidepressant drugs is required, caution should be used to avoid over dosage because additive CNS depression may occur.
- Paravomine may impair the ability to perform hazardous activities requiring mental alertness or physical coordination. Example: Operating machines or driving a motor vehicle.

-Paravomine use may interfere with allergic skin testing in patients undergoing evaluation for inhalant allergies.

**Do not take this medicine without consulting a doctor before starting treatment:**

-If you are pregnant.

-In children under 12 years of age.

**Dosage and Administration:**

-Nausea and vomiting associated with pregnancy:

1 tablet half an hour before meals, and at bedtime as needed.

-Motion sickness (prophylaxis and treatment):

1-2 tablets one hour before travel, dose may be repeated every 24 hours as needed.

-Vertigo associated with diseases affecting the vestibular system:

1-4 tablets daily as needed, in divided doses.

-Nausea and vomiting associated with radiotherapy (prophylaxis and treatment):

2 tablets, 2-12 hours prior to radiotherapy.

**To Avoid Poisoning:**

1.Keep the medicine out of the reach of children.

2.If an excessive dose is taken or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you.

3.Do not induce vomiting without consulting your physician.

4.Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure you are taking the right medication.

5.Always notice the expiry date, and never use medicines after that date.

6.Avoid exposure of the drug to excessive heat and humidity during storage.

7.Use the drug only as prescribed and do not exceed the recommended dose.

**Storage:**

Store at a temperature between 15-30 °C, protect from light.

**Presentation:**

A box of 20 tablets



Beit Jala Pharmaceutical Co.

81, Al-Madaress St.

P.O.Box 58

BeitJala-Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>